
Zasedání Národní rady SFŘ v ČR ze dne 10.6.2023 

Přítomni: Vendelín Hájek, Marcela Řezníčková, Lubomír Mlčoch, Pavel Vaněček, Vladimír Dvo-
řák, Markéta Kubešová, Lumír Hurník, Luboš Kolafa, Petr Tesařík. DA Krystof Skibiński OFMConv. 
Hosté Václav Němec a Petr Mokrička 
Omluveni: Marie Richterová, Hana Brigita Reichsfeld, Miroslava Čejchanová, DA Eliáš OFM, Ra-
fael OFMCap. 
 
Úvodní duchovní slovo – sdílení – modlitba za mír a Svatého otce Františka 
 
Mše svatá – …při níž nás o. Kryštof nás nabádal k důvěře v Pána, jakou měl sv. František 
 

Projednávané body: 

Výroční zpráva – hlasování o konečné podobě zprávy za rok 2022 – schváleno všemi přítom-
nými členy 
Vranov – rohožková kapitula 2023 – rozhodnuto vydat Kapitulní listy – epilog. Svědectví, zkuše-
nosti, výstupy ze skupinek  
Filmový dokument – byl doplněn podle připomínek z Kapituly, je obsahově dokončený, provádí 
se technické korekce, pracuje se na licenčních smlouvách s TV Noe, bude předán do MBS 
Pokračování diskuze o žádosti br. Tomáše a sr. Aleny Růženy, kteří přerušili členství v MBS: 

- získali jsme několik odborných posudků – pohled právní a pastorační 
- rada jednomyslně znovu potvrdila, že na svém rozhodnutí z 4.3.2023 nechce nic měnit 
- rada se případem dál intenzivně zabývá. Všichni se shodli, že je potřeba dál pokračovat 

v cestě smíření obou stran a zajistit milosrdenství pro obě strany  
 

Zástupce ministra nás seznámil se zprávami služebníků – formátorky, ekonomky a sekretářky a 
seznámil nás se stavem vykonaných a plánovaných vizitací a volebních kapitul 
 
Ke zprávě hospodářky 

- Rada jednomyslně schválila výdaj 20 000,- Kč z podúčtu Dr. Nosek na zaplacení rešerší 
z časopisů z 1. republiky – br.Irenej už zpracoval působení Dr. Noska v parlamentu a ve 
vládě, zbývá dopracovat přehled aktivit v oblasti sociální, spolkové a v církvi 

- Rada vyslechla zprávu o průběhu a vyúčtování národní mariánské pouti Prahou i s podě-
kováním od slovenských bratrů a sester za doprovázení a celkovou péči 

Ke zprávě formátorky  
…vznikla diskuze ohledně úlohy celé národní rady v otázkách formace. Je žádoucí sjednotit pří-
stup k formaci s respektováním kreativity jednotlivých MBS! 

- NR by měla dohodnout dlouhodobou pozici rady při podpoře formace v MBS  
- „katalog“ doporučených formačních materiálů, nejlépe včetně zprostředkovávání předá-

vání zkušeností v jednotlivých MBS 
- více jak velké množství formačních materiálů je důležitá jejich aktuálnost, praktičnost 

pro současný život a zaměření na františkánskou spiritualitu 
- duchovní obsah jednotlivých materiálů posoudí národní duchovní asistenti 

Ze zprávy delegátky mezinárodní rady  
…vyplynulo, že se intenzivněji pracuje na zajištění putovní ikony a pokračuje překlad podkladů k 
formaci z CIOFS (800. výročí) 

- Mezinárodní rada žádá z každé národní rady o kontaktního člena pro komisi pro povo-
lání do řádu – službu přijal bratr Petr Bonaventura 



Národní pouť SFŘ do Assisi – seznámení od účastníků pouti, prohlídka fotografií 
Národní pouť na Svatý Hostýn – odsouhlasen návrh programu sestry Marcely – díky  
NR žádá Konferenci duch. asistentů o určení pastoračního vizitátora pro MBS Brumov-Bylnice 

 
Ke zprávě ze zasedání budou přiloženy jednotlivé dokumenty, které sloužili k přípravě 

 
dne 10. června 2023 zápis zpracoval Luboš Kolafa 
dne 12. června 2023 doplnil a schválil Vendelín V. Hájek 
 
 

  


